
 

 
Výbor  zemědě lstv í  a  ž ivo tn ího p ros tředí  

Zastupi te ls tva  LK  

U Jezu 642/2a • 461 80 Liberec 2 • tel.: + 420 485 226 111• fax: + 420 485 226 362 

e-mail:podatelna@kraj-lbc.cz • www.kraj-lbc.cz • IČ: 70891508 

ZÁPIS Č. 9/2019 
ze zasedání Výboru zemědělství a životního prostředí Zastupitelstva Libereckého kraje  

ze dne 17.10.2019 
 

Přítomni: Jan Bartoš, Jiří Černý, Jan Dvořák, Ing. Jiří Hušek, Ing. Petr Kreisinger, Jaroslav Křupala, Ing. 

Petr Kubíček, David Pražák, Mgr. Jiří Římánek, Vladimír Stříbrný, Josef Souček, Ing. Zuzana Wudyová, Ing. 

Tomáš Komrzý (tajemník) 
 

Nepřítomni: Mgr. Roman Baran, Jindřich Kvapil, Michal Rezler 
 

Hosté: Jiří Lőffelmann, RNDr. Jitka Šádková, Mgr. Michael Otta, Mgr. Zuzana Šiftová, Josef Vlček, Lucie 

Frumarová, Ing. Jan Matouš 
 

Návrh programu zaslaný v pozvánce:   

1. Zahájení 

2. Volba ověřovatele 

3. Schválení programu jednání 

4. Strategie rozvoje Libereckého kraje 2021+ - průběžná informace o průběhu zpracování, vymezení 

venkovských oblastí 

5. Činnost Potravinové banky Libereckého kraje 

6. ZR - RO č. 334/19 - poskytnutí dotací z Lesnického fondu LK 

7. Různé    

8.   Závěr 
 

V úvodu jednání chyběl také pan Pražák. Počet hlasujících byl tedy pouze 11. 
 

1. Zahájení  
 

Jednání zahájil a řídil pan Vladimír Stříbrný, místopředseda Výboru Z a ŽP ZLK. Přivítal přítomné členy a 

hosty a konstatoval, že je Výbor usnášeníschopný.  

 
2. Volba ověřovatele 
 

Ověřovatelem zápisu byl navržen pan Vladimír Stříbrný, který s návrhem souhlasil.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 9/19/VZŽP/62 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK volí ověřovatelem zápisu z 9. jednání Výboru Z a ŽP ZLK pana Vladimíra 

Stříbrného. 
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 11 PRO: 11 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 
3. Schválení programu jednání 
 

Předsedající otevřel diskuzi k návrhu programu, který obdrželi členové Výboru v pozvánce. Vedoucí OŽPZ 

RNDr. Jitka Šádková navrhla zařazení bodu „Dodatek č. 2 ke smlouvě č. OLP/3693/2016 s Městem 

Hodkovice nad Mohelkou - prodloužení termínu realizace projektu“ jako č. 7 jednání a opětovné projednání 

bodu „Hodnocení žádostí přijatých do Dotačního fondu Libereckého kraje, programu 8.6 Podpora retence 

vody v krajině pro rok 2019“ jako č. 8 jednání.  
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Návrh usnesení: 

č. usnesení: 9/19/VZŽP/63 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK souhlasí s upraveným návrhem programu 9. zasedání.  
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 11 PRO: 11 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

4. Strategie rozvoje LK 2021+ - informace o průběhu zpracování, vymezení venkovských oblastí 
 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva k problematice včetně metodiky vymezení 

venkovských oblastí a konkrétního návrhu vymezení venkovských oblastí pro období 2021+. Další informace 

poskytli Mgr. Michael Otta, vedoucí ORREP, a Mgr. Zuzana Šiftová, pracovnice ORREP. 

Předmětem předloženého materiálu je informace o procesu zpracování základního strategického dokumentu 

LK na plánovací období po roce 2020, kterým je Strategie rozvoje LK 2021+. Součástí tohoto dokumentu 

bude i kapitola vymezení venkovských oblastí, která má vazbu na DFLK, konkrétně Program obnovy 

venkova. Vzhledem k důležitosti této kapitoly a harmonogramu zpracování chtějí pracovníci ORREP členy 

Výboru s touto problematikou seznámit dříve než bude zahájen proces oficiálního projednávání (01/2020) a 

celý dokument bude předložen RK a ZK (06/2020). 

Strategie rozvoje LK 2021+ (SRLK 2021+) je střednědobý strategický dokument, který na základě znalosti 

území, společenských podmínek a trendů vývoje na úrovni EU a ČR formuluje na období několika let 

(zpravidla 7 let) strategické cíle, opatření a aktivity vhodné pro zajištění vyváženého rozvoje území LK. Je 

základním strategickým dokumentem, který tvoří obecný rámec pro rozhodování samosprávy a odborů KÚ 

LK o vhodnosti záměrů, projektů a aktivit ucházejících se o podporu LK.  

Zpracovatelem SRLK 2021+ je ORREP, který zahájil práce na dokumentu v polovině r. 2018, kdy RK 

schválila Projektový plán celé akce. Na dokumentu spolupracují dotčené odbory KÚLK. Do procesu 

zpracování byly zahrnuty také subjekty a partneři z území LK, a to formou 15 pracovních skupin, pro které 

ORREP zorganizoval 45 workshopů (přihlásilo se 327 osob).  

V současné době vzniká první verze dokumentu, která bude oficiálně zveřejněna od 1.11.2019. Následně 

bude zahájeno projednávání dokumentu, mimo jiné i na všech obcích s rozšířenou působností (12/2019). 

Součástí stávající verze je kapitola, u které se pracovníci ORREP domnívají, že by s ní měli být 

s dostatečným předstihem seznámeni členové Výboru Z a ŽP. Jde o kapitolu vymezení venkovských oblastí. 

Cílem vymezení venkovských oblastí v rámci LK je řešení problémů a potřeb venkova. V LK je tato podpora 

realizována prostřednictvím POV, kde obce zařazené do venkovských oblastí mohou být žadateli o podporu. 

Pro vymezení venkovských oblastí na území LK používá ORREP dlouhodobě stejnou metodiku jako 

v plánovacím období 2014-2020. Využije vždy aktuální data k danému roku vymezení.  

Výsledek a návrh vymezení pro SRLK 2021+ 

Mezi vymezením pro období 2014-2020 a plánovaným vymezením pro období 2021+ nedošlo k žádné 

změně.  
 

Diskuse: 

Černý - Vznesl dotaz na reakci Měst Harrachov a Lučany k nezařazení do venkovské oblasti. Odpověď Otta - 

Z Programu obnovy venkova nemohlo Město Harrachov žádat i doposud. Zástupcům Harrachova bylo 

vysvětleno, proč dané podmínky nesplňují. Negativní reakci nezaznamenal.   

Kubíček - Vyslovil souhlas s předloženým návrhem vymezení venkovských oblastí a přání aktivně se 

účastnit na přípravě analytické části Strategie. Odpověď Šiftová - Informovala, že v pátek 25. října 2019 bude 

na webu LK zveřejněna kompletní pracovní verze dokumentu. Do 18. prosince 2019 bude možné materiál 

připomínkovat. Tajemník rozešle členům Výboru informaci o zveřejnění dokumentu na webu LK.   
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 9/19/VZŽP/64 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK po projednání bere na vědomí informaci o průběhu zpracování Strategie 

rozvoje Libereckého kraje 2021+ a vymezení venkovských oblastí Libereckého kraje. 
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Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 11 PRO: 11 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

5. Činnost Potravinové banky Libereckého kraje 

 

Členům Výboru byla v předstihu zalána výroční zpráva organizace za rok 2018. Další informace poskytli 

ředitel organizace pan Josef Vlček a pracovnice Potravinové banky LK paní Lucie Frumarová. 

Potravinová banka LK, z.s. vznikla v 8/2012. Provoz pak zahájila v 6/2013. Základními principy její činnosti 

jsou boj proti plýtvání potravinami a redistribuce potravin potřebným. Členy spolku jsou Advaita, z.ú., 

Návrat o.p.s. a NDC Naděje Liberec. Aktuálně má PBLK 4 zaměstnance na plný pracovní úvazek. Je 

registrována  jako potravinářský podnik. Je členem České federace potravinových bank.  

Česká federace potravinových bank je zastřešující organizací pro všech 15 potravinových bank v ČR. Je 

členem Evropské federace potravinových bank FEBA a Celosvětové sítě potravinových bank GFN. Základní 

pravidla jsou stanovena Chartou Potravinových bank. Organizace zajišťuje metodickou podporu, vzdělávání 

a přenos dobrých praxí. Komunikace se státní správou probíhá především prostřednictvím MZe ČR. 

Zákon č. 110/1997 Sb. o potravinách a tabákových výrobcích (Novela s úč. od 1.1.2018 - § 11, odst. 2)  

Provozovatel potravinářského podniku, který uvádí na trh potraviny v provozovně s prodejní plochou větší 

než 400 m2, je povinen potraviny, které nejsou v souladu s požadavky stanovenými tímto zákonem nebo přímo 

použitelným předpisem Evropské unie upravujícím požadavky na potraviny, ale jsou bezpečné, poskytnout 

bezplatně neziskové organizaci, která shromažďuje bezplatně potraviny, skladuje a přiděluje je 

humanitárním nebo charitativním organizacím, které poskytují potravinovou pomoc klientům sociálních 

služeb; tyto organizace určí ministerstvo rozhodnutím vydaným z moci úřední. Potraviny určené klientům 

sociálních služeb musí být následně uváděny na trh pouze bezplatně. 

Důsledky novely zákona o potravinách 

Narostl objem potravin směřujících do PBLK. Byla navázána spolupráce s dodavateli i tam, kde to dříve 

nebylo možné. Zvýšily se nároky na svoz potravin - došlo k rozšíření sítě obchodů v rámci LK. Zvýšily se 

provozně technické nároky na skladování a distribuci potravin. Je nutné personální posílení týmu PBLK. 

Dodavatelé PBLK (obchodní řetězce): Tesco 10, Makro 1, Globus 1, Ahold (Albert) 11, Kaufland 6, Norma 

4, Drylock Technologies 1, Billa, Penny Market a Lidl.  

Srovnání činnosti v letech 2016 - 2018: 2016 - podpořeno 1.594 osob, vydáno 54.540 porcí jídla a 3.512 

potravinových balíčků. 2018 - podpořeno 4.238 osob, vydáno 74.768 porcí jídla a 13.958 potravinových 

balíčků.  

Finanční zabezpečení provozu PBLK v roce 2019 

Provozní náklady: 2.490.000 Kč. Provozní dotace získané na činnost: MZe ČR 1.880.000 Kč, LK 300.000 

Kč, Statutární Město Liberec 300 000 Kč. Jednorázová investiční dotace od MZe ČR ve výši 1.630.000 Kč  

umožnila v letošním roce pořízení zásobovacího vozu, chladícího boxu a rekonstrukci vnitřních prostor.  

Do Jarní sbírky potravin 2019 se zapojilo 220 dobrovolníků. Bylo získáno celkem 6,6 t potravin a drogerie. 

Mezi Potravinovými bankami probíhá vzájemná výměna potravin.   
  

Diskuse:  

Šádková - Vznesla dotaz, zdali při činnosti Potravinové banky LK vzniká potravinový odpad. Odpověď 

Vlček - Nikoliv. Daří se nám vše distribuovat příjemcům pomoci.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 9/19/VZŽP/65 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK po projednání bere na vědomí informaci o činnosti Potravinové banky 

Libereckého kraje, z.s.  
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 11 PRO: 11 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

V průběhu projednávání následujícího bodu se dostavil pan Pražák. Počet hlasujících se tak zvýšil na 12.   
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6. Změna rozpočtu - rozpočtové opatření č. 334/19 - rozhodnutí o poskytnutí dotací z Lesnického 

fondu Libereckého kraje a úprava specifických ukazatelů v kapitole 934 08 - Lesnický fond 
 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva k problematice včetně seznamu dotací 

navrhovaných k podpoře. Další informace poskytl pracovník OŽPZ Ing. Jan Matouš. 

ZK schválilo na základě usn. č. 24/19/ZK ze dne 29.1.2019 vyhlášení dotačního programu Podpora 

hospodaření v lesích (Program) pro poskytování finančních příspěvků na opatření k podpoře ochrany lesa, 

prevenci proti škodám působených zvěří a hmyzími škůdci a na opatření ke zlepšování stavu lesních porostů.  

Program byl vyhlášen dne 30.1.2019. Žádosti bylo možné podávat od 4.3.2019. Dotace lze poskytnout na 

činnosti provedené od 1.1.2019 do 31.12.2019. Program pokračuje, žádosti je možné podávat nejpozději do 

31.12.2019 nebo do vyčerpání finančního limitu stanoveného rozpočtem LK.   

Na základě Programu jsou LK přijímány žádosti v rozsahu a v rámci podmínek stanovených Programem. 

Žadatel (vlastník, nájemce lesa) podává žádosti vždy po provedení daných výkonů stanovených v předmětech 

titulů Programu. Dotace jsou sazbové, nesleduje se vlastní podíl žadatele, neprovádí se vyúčtování. 

Celkem je předkládáno ke schválení 35 dotací (příspěvků) v celkové výši 789 980 Kč. Žádosti o tyto dotace 

byly doručeny od 4.3.2019 do 9.9.2019. Jedná se o činnosti již provedené, potvrzené odbornými lesními 

hospodáři a zkontrolované LK dle schváleného kontrolního klíče. Všechny podané žádosti splnily podmínky 

stanovené v Programu, žádná žádost nebyla zamítnuta. Výdaje jsou kryty z Lesnického fondu LK. 

Z Programu jsou podporovány následující činnosti: a) Pokládání a asanace lapáků, pořízení a instalace 

feromonových odparníků; b) Ochrana porostů oplocením, ochrana porostů oplocením s ráhnem a ochrana 

porostů nátěry; c) Další výchovný zásah za období platnosti LHP/LHO (probírka, prořezávka). Kompletní 

podmínky Programu pro rok 2019 jsou k dispozici na https://dotace.kraj-lbc.cz/hospodareni-v-lesich. 
 

Diskuse:  

Kreisinger - Informoval přítomné, že na území LK již začala nabývat na intenzitě kůrovcová kalamita. 

Důsledkem bude změna charakteru krajiny i způsobu hospodaření v lesích (a s tím související úprava dotační 

podpory). Konstatoval, že hospodaření v lesích se stává nerentabilním. MZe na to zareagovalo dotováním  

finančních ztrát při těžbě dřeva (doplatky na m3 vytěženého dřeva, jejichž výše je stanovována vždy na 

každý kvartál). Uvedl, že všechny krajské samosprávy hospodaření v lesích podporují. Například v LK však 

nejsou finanční prostředky dočerpávány. Konstatoval, že problémem je nedostatečná výše sazeb dotací, které 

společně s vlastními příjmy hospodářů nepokryjí celkové náklady. Při kůrovcové kalamitě se snižují příjmy 

z hospodaření a na dofinancování nákladů chybí hospodářům finanční prostředky. Löffelmann - Vznesl 

požadavek k přehodnocení výše sazeb v rámci dotací LK poskytovaných na hospodaření v lesích. Uvedl, že 

např. u oplocenek je potřebná výrazně větší sazba. Doplnění Matouš - Informoval o získávání dat k nákladům 

činností od lesníků. Uvedl, že na různých místech jsou rozdílné náklady na daná opatření. Plně souhlasí 

s potřebností dotační podpory, je však nutné pečlivě zvažovat její způsob a formu. Dále pozitivně kvitoval 

dotace na ztráty při těžbě kůrovcového dřeva. Šádková - Informovala, že v návrhu rozpočtu pro rok 2020 

jsou lesnické příspěvky sníženy na 2 mil. Kč. Předpokládané nedočerpání finančních prostředků pro rok 2019 

by však mělo alokaci velmi pravděpodobně vrátit na původní výši 4 mil. Kč. RNDr. Šádková požádala Ing. 

Kreisingera o poskytnutí dat k finančním nákladům úkonů realizovaných při hospodaření v lesích.              
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 9/19/VZŽP/66 (k návrhu usnesení pro 9/ZK/2019/b.30) 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK po projednání souhlasí se změnou rozpočtu - rozpočtovým opatřením č. 

334/19, v rámci kterého dochází k poskytnutí účelových dotací z Lesnického fondu Libereckého kraje, 

programu Podpora hospodaření v lesích pro rok 2019 v úhrnném objemu 789.980 Kč dle přiloženého 

tabulkové přehledu. Výbor Z a ŽP doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení poskytnutí těchto 

účelových dotací.  
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

https://dotace.kraj-lbc.cz/hospodareni-v-lesich
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7. Dodatek č. 2 ke smlouvě č. OLP/3693/2016 s Městem Hodkovice nad Mohelkou - prodloužení 

termínu realizace projektu podpořeného z Fondu ochrany vod LK, Programu vodohospodář. akcí  
 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva k problematice. Další informace poskytl člen rady 

Libereckého kraje Jiří Löffelmann.  

Předmětem materiálu je projednání prodloužení termínu ukončení realizace projektu a prodloužení termínu 

pro doložení závěr. vyúčtování příjemci dotace z FOV, PVA pro 2016 Městu Hodkovice nad Mohelkou.  

Město Hodkovice nad Mohelkou předložilo do FOV, PVA pro rok 2016 žádost o podporu projektu pod 

názvem Projektová dokumentace centrální kanalizace a ČOV Jílové. ZK na svém zasedání dne 30.8.2016 na 

základě usn. č. 450/16/ZK rozhodlo o přidělení dotace. LK uzavřel s Městem Hodkovice nad Mohelkou 

smlouvu o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu LK, Fondu ochrany vod Libereckého kraje, Programu 

vodohospodářských akcí č. OLP/3693/2016 (Smlouva). Parametrem projektu je projektová dokumentace 

k územnímu rozhodnutí a projektová dokumentace ke stavebnímu povolení. Celková výše účelové investiční 

dotace tak může činit až 60,11 % z celkových způsobilých výdajů, maximálně však 240.000 Kč. Dosud byla 

na realizaci akce vyplacena záloha ve výši 90 % z celkové přiznané dotace, tedy 216.000 Kč.  

Příjemce podal dne 9. 10. 2019 druhou žádost o prodloužení termínu ukončení realizace projektu. Jako důvod 

uvedl: "Město Hodkovice nad Mohelkou získalo v roce 2016 dotaci a ihned zahájilo realizaci akce. Bohužel 

se nám nepodařilo akci k prvnímu stanovenému termínu ukončit a v roce 2017 jsme žádali o prodloužení 

termínu dokončení projektu, kterému bylo vyhověno. Důvodem žádosti o prodloužení bylo jednání s SPÚ ČR 

o možnosti získat část pozemku p.č. 326/1 v k.ú. Jílové do vlastnictví Města Hodkovice n/M (kde má stát 

objekt ČOV). Tento pozemek byl zatížen předběžným opatření Okresního soudu v Liberci z důvodu podání 

restituční žaloby. Se SPÚ ČR byla vedena jednání, po 2,5 letech se nám společně podařilo danou situaci 

vyřešit. Po celou tuto dobu je projektová dokumentace hotová a připravená k zahájení stavebního řízení a 

byla dokonce i přepracována dle nových zákonných požadavků. Soud zrušil předběžné opatření a po 

doručení rozhodnutí bylo možné začít s pozemkem nakládat. V květnu 2019 byl vydán souhlas SPÚ ČR Městu 

Hodkovice n/M s dělením pozemku. Město nechalo vypracovat geometrický plán a oddělit danou část 

pozemku. Zastupitelstvo Města Hodkovice n/M dne 19.6.2019 svým usnesením schválilo smlouvu o 

bezúplatném převodu pozemku p.č. 326/3 k.ú. Jílové do vlastnictví Města. Dne 26.6.2019 byla smlouva 

podepsána a následně podán návrh na vklad vlastnického práva u příslušného katastrálního úřadu. Z výše 

uvedených skutečností vyplývá, že Město začalo s inženýrskou činností směřující k získání stavebního 

povolení koncem srpna 2019. V současné době máme stanovisko od Magistrátu Statutárního Města Liberec, 

odboru životního prostředí a odboru územního plánování, Povodí Labe, s.p., Drážního úřadu a Správy 

železniční dopravní cesty. Na další stanoviska a vyjádření Město čeká. Dalším důvodem naší žádosti 

o prodloužení termínu realizace je složité jednání se společností NISA-UNION, která vlastní úzký pás 

pozemku, přes který bude přístup k ČOV. Dále nutnost uzavřít smlouvy o smlouvách budoucích o zřízení 

věcného břemene s vlastníky pozemků (převážně občanů), přes které povedou stoky kanalizace, a jejich 

schválení zastupitelstvem. Město Hodkovice nad Mohelkou vyvíjí veškeré úsilí vedoucí ke splnění podmínek 

poskytnuté dotace. Věřím, že výše uvedené důvody budou dostatečné k prodloužení termínu dokončení akce 

Centrální kanalizace a ČOV Jílové." Z výše uvedených důvodů je předkládán Dodatek č. 2 ke Smlouvě, 

jehož cílem je prodloužit termín ukončení realizace projektu z 30. listopadu 2019 do 30. listopadu 2020 a 

termín vyúčtování projektu z 19. ledna 2020 do 19. ledna 2021.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 9/19/VZŽP/67 (k návrhu usnesení pro 9/ZK/2019/b.52) 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK souhlasí se změnou termínu ukončení realizace projektu Města Hodkovice 

nad Mohelkou pod názvem Projektová dokumentace centrální kanalizace a ČOV Jílové, který byl podpořen 

z Fondu ochrany vod, Programu vodohospodářských akcí pro rok 2016, z 30.11.2019 na 30.11.2020 a s 

prodloužením termínu pro předložení závěrečného vyúčtování tohoto projektu z 19.1.2020 na 19.1.2021 

z důvodu zajištění pravomocného územního rozhodnutí a stavebního povolení. Výbor Z a ŽP doporučuje 

Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení této změny v realizaci projektu.   
 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:   přijato 
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8. Hodnocení žádostí přijatých do Dotačního fondu Libereckého kraje, programu 8.6 Podpora retence 

vody v krajině pro rok 2019 
 

Vzhledem ke změně finanční alokace programu po projednání návrhu rozdělení dotací ve Výboru dne 

19.9.2019 byl tento bod opětovně zařazen k projednání.  

Bodové hodnocení žádostí o dotaci bylo zachováno. Po snížení alokace vypadá sumarizace programu DFLK, 

č. 8.6 pro rok 2019 následovně:   
 

DF LK 

Oblast podpory 

č. 8 Životní 

prostředí a 

zemědělství 

Rok 2019 

Počet 

přijatých 

žádostí 

Požadovaná 

podpora 

Počet 

vyřazených 

žádostí 

(formální 

důvody) 

Finanční 

alokace 

v rámci 

programu 

Počet 

žádostí 

navržených 

k podpoře 

Finanční 

prostředky 

navržené 

k podpoře 

 

Počet žádostí 

(z formálně 

správných) 

navrhovaných 

nepodpořit 

Program 8.6 

Podpora retence 

vody v krajině 

19 11.231.305 Kč 1 6.000.000 Kč 11 6.000.000 Kč 7 

 

Člen RK Jiří Löffelmann informoval přítomné o důvodech změny finanční alokace programu DFLK, č. 8.6. 

Při 6 mil. Kč nebylo možné podpořit 4 kvalitní projekty. Na PUR (Porada uvolněných radních) byla 

projednána možnost navýšení alokace, s tím že ekonomický odbor zajistí finanční prostředky k tomuto 

navýšení. Zajištění finančních prostředků se však ukázalo jako problematické. Většina prostředků by musela 

být převedena z odboru kultury, památkové péče a cestovní ruchu (prostředky na opravu kulturních památek) 

a odboru školství, mládeže, tělovýchovy a sportu (prostředky na podporu sportu dětí a mládeže). Po dlouhém 

zvažování navrhl člen RK Jiří Löffelmann zachování alokace pro rok 2019 ve výši 6 mil. Kč a navýšení 

alokace programu č. 8.6 pro rok 2020. LK bude usilovat o podporu maximálního množství projektů s touto 

problematikou v roce 2020.   

Dále byl projednán podnět člena ZK profesora Josef Šedlbauer, Ph.D. zaslaný elektronickou poštou:   

„Vzhledem k tomu, že se nepodařilo navýšit letošní alokaci na program na podporu zadržování vody v 

krajině, chci Vás požádat, zda by bylo možné alespoň zařadit kvalitní projekty do zásobníku projektů. Vede 

mne k tomu fakt, že v případě, že některý z vybraných projektů nestihne získat např. stavební povolení nebo 

od realizace z různých důvodů odstoupí, mohly by být připravené další projekty k realizaci. Na rozpočet kraje 

v letošním roce tím žádné další požadavky nevzniknou. Bylo by to i v souladu s návrhem výboru pro ŽP na 

podpoření dalších kvalitních projektů.“ 
 

Diskuse:  

Černý - Konstatoval, že alokace programu DFLK, č. 8.6 pro rok 2019 ve výši 6 mil. Kč vzešla z nulové 

hodnoty v předchozích letech. Navrhl zachovat tuto alokaci a řešit navýšení pro rok 2020. Uvedl, že byly 

jasně dány a schváleny podmínky programu DFLK, č. 8.6 pro rok 2019 a je třeba je zachovat.  

Člen RK Löffelmann a Ing. Kubíček navrhli u komplexněji připravených projektů přidělit vyšší bodové 

ohodnocení, nikoliv však zpřísnit podmínky dotačního programu. Reakce Pokorná - Někteří žadatelé 

například stavební povolení nepotřebují a byli by tedy při hodnocení znevýhodněni.  

Löffelmann - Uvedl, že program DFLK, č. 8.6 byl letos vyhlášen poprvé. Usilovali jsme o co nejoptimálnější 

nastavení podmínek. Některé úpravy pro další dotační kolo přinesly zkušenosti s vlastní realizací programu. 

Upozornil, že mezi žadateli do programu č. 8.6 je v roce 2019 pouze jedna obec. Pro letošní rok navrhuje 

podmínky programu již neměnit. Doplnění Pokorná - Když nebude zásobník založen, případné nevyužité 

finanční prostředky nezmizí, ale budou se moci využít v rámci nejbližšího vyhlášení programu č. 8.6, které je 

předpokládáno v úvodu roku 2020.        
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 9/19/VZŽP/68 (k návrhu usnesení pro 9/ZK/2019/b.29) 

Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK po projednání revokuje usnesení č. 8/19/VZŽP/59 ze dne 19.9.2019 k 

přidělení účelových dotací z Dotačního fondu Libereckého kraje, Oblasti podpory č. 8 Životní prostředí a 
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zemědělství, z programu č. 8.6 Podpora retence vody v krajině pro rok 2019. Výbor Z a ŽP Zastupitelstva LK 

po projednání schvaluje přidělení účelových dotací z Dotačního fondu Libereckého kraje, Oblasti podpory č. 

8 Životní prostředí a zemědělství, z programu č. 8.6 Podpora retence vody v krajině pro rok 2019 a 

doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválit tento návrh dle přiloženého tabulkového přehledu. 

Výbor Z a ŽP vzal na vědomí podnět člena Zastupitelstva LK profesora Josefa Šedlbauera, Ph.D. k založení 

zásobníku projektů k programu Dotačního fondu Libereckého kraje č. 8.6 pro rok 2019 s tím, že 

nedoporučuje měnit schválené podmínky programu pro rok 2019 a zavazuje se řešit tento návrh při 

projednávání podmínek programu č. 8.6 pro rok 2020.  

 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 11 PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 1 VÝSLEDEK:   přijato 

 

 

9. Různé 
 

Tajemník informoval členy Výboru o termínech jednání Výboru Z a ŽP ZLK v roce 2020. Vzhledem 

k plánovaným zasedáním ZK jsou jednání Výboru předpokládána 23.1., 20.2., 26.3., 23.4., 21.5., 18.6. a 

20.8. U květnového (v případě zařazení výjezdu) a červnového (hodnocení v rámci soutěže Výrobek roku) 

zasedání lze předpokládat zahájení dříve než v 15.00 hod. (přesný začátek dle aktuální situace).  

Šádková - Informovala, že Výzkumný ústav vodohospodářský T. G. Masaryka (VÚV) požádal o zaslání 

seznamu podpořených projektů z nového dotačního programu DFLK č. 8.6 (Podpora retence vody v krajině) 

s tím, že by prověřil efektivitu podpořených opatření. Připomněla, že na pozemcích LK, které spravuje SŠHL 

Frýdlant, je plánována realizace 14 opatření k retenci vody v krajině. Doporučuje navrhnout VÚV participaci 

při realizaci těchto opatření.  

Löffelmann - Informoval, že společně s hejtmanem LK navrhne zpracování studie k realizaci retenčních 

opatření na celém území Libereckého kraje - ke stanovení jejich opodstatněnosti pro danou lokalitu. 

Doplnění Pražák - Na tyto projekty budou poskytovány dotace z OPŽP (prostřednictvím SFŽP), a to na 

základě dokumentu „Pakt starostů a primátorů pro klima a energii.“  

Křupala - Vznesl dotaz, co je cílem požadavku VÚV. Doplnění Hušek - Otázkou je také, jaká by byla 

metodika stanovení efektivity, apod. Souhlasí s nasměrováním VÚV na krajské pozemky spravované SŠHL.      

Šádková - V rámci Strategie 2021+ máme za úkol vytvořit akční plán k předcházení důsledků klimatické 

změny na území LK. Uvedla, že materiál by mohl být jedním z podkladů při hodnocení v programu č. 8.6.  

Šádková - Konstatovala, že krajské samosprávy zatím přistupují k problematice retence vody v krajině 

většinou dosti pasívně. Dále seznámila členy Výboru s aktuální situací v problematice záměru rozšiřování 

těžby v dole Turów. V současné doně probíhá mezistátní posuzování záměru. RNDr. Šádková informovala o 

průběhu veř. projednání v Bogatynii dne 19.9.2019. Uvedla, že veškeré předl. připomínky byly uplatněny.   
 

 

10. Závěr             
 

Předseda Výboru poděkoval členům za účast a ukončil jednání.               
 

 

Liberec, dne 17.10.2019  
 

 

Zapsal:  Ing. Tomáš Komrzý         

tajemník Výboru zemědělství a životního prostředí Zastupitelstva Libereckého kraje 
 

 

Zápis ověřil:  Vladimír Stříbrný  

místopředseda Výboru zemědělství a životního prostředí Zastupitelstva Libereckého kraje 
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